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پرونده 950 مدیر نجومی
در مرحله »ارسال به بایگانی« است!

وطن امروز
وطن امروز نوشــت: موضوع فیش های حقوقــی نجومی که آلوده بودن 
دست کم 950 مدیر دولتی را افشا کرد، اکنون در مرحله »ارسال به بایگانی« 
قرار دارد تا شــاید بی ســر و صدا و لابه لای اخبار دیگر به فراموشی سپرده 
شود. به گزارش »وطن امروز«، اوایل تیرماه امسال بود که مقام معظم رهبری 
در دیــدار رمضانی با رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت، ضمن اشــاره به 
حساسیت مردم به مسئله دریافتی های نامتعارف برخی مدیران، تاکید کردند: 
»این موضوع نباید شــامل مرور زمان شــود بلکه باید حتماً به صورت جدی 
پیگیری و نتیجه آن به اطلاع مردم رسانده شود«. اکنون در حالی که مردم 
جامعه با حساســیت خاصی منتظر برخورد قاطع با مدیران متخلف هستند 
و به قول رهبر انقلاب »خبرش را دهان به دهان نقل می کنند«، دولتمردان 
تلاش می کنند با مطرح کردن مسائل حاشیه ای و فرعی، اذهان عمومی را از 
پیگیری فیش های حقوقی نجومی منحرف کنند تا شاید این موضوع شامل 
مرور زمان شده و بایگانی شود! در همین زمینه رسانه های دولتی در اقدامی 
هماهنگ شده و تحت مدیریت بخشی از دولت، موضوعات سوخته رسانه ای 
را پررنگ کرده اند و پرونده های قدیمی را که اخبار آنها بارها و بارها منتشــر 
شده است از بایگانی و آرشیو خود بیرون کشیده اند و در میان مردم به دنبال 

مشتری برای این اخبار می گردند!
 این در حالی است که نخستین خواسته بحق و انتظار افکار عمومی این 
اســت که تکلیف 950 مدیری که هم اکنون در مجموعه دولتی حضور دارند 
و بنا به اعلام نمایندگان مجلس و مقامات قضایی، حقوق نامتعارف و نجومی 
دریافت می کنند مشــخص شود. اما پس از مدت ها تعلل و سکوت در نهایت 
فقــط 12 مدیر متخلف از جمله مدیران عامــل چند بانک و اعضای هیئت 
عامل صندوق توسعه ملی کنار گذاشته شدند و صدها مدیر دولتی متخلف با 
حقوق های نامتعارف همچنان بر صندلی مدیریت تکیه زده اند. چند روز قبل 
بود که رئیس سازمان بازرسی کل کشور از ارسال 4 گزارش درباره حقوق های 
نامتعارف به رؤســای قوا از جمله رئیس جمهور خبر داد؛ گزارش هایی که در 
هفته های گذشته ارسال شده است اما گویا دولت عزم جدی برای برخورد با 

متخلفان و برکناری آنها ندارد...
چرا با وجود مشخص شدن اسامی 950 مدیر دولتی که حقوق نامتعارف 
دریافت می کنند، خبری از برخورد با آنها نیست و این تعداد که لیاقت خدمت 
به جامعه را ندارند، همچنان بر صندلی مدیریت تکیه زده اند و شاید به مردم 

و مدیران ارشد دولت می خندند!
هشدار کارخانجات درباره ورشکستگی

آرمان
این روزنامه حامی دولت درباره رکود در صنایع کشــور نوشــته اســت: 
مســئولان در صددند با جذاب کردن طرح خرید کالا با کارت اعتباری عدم 
استقبال از این طرح را که اجرای آن به منظور خروج کارخانه های لوازم خانگی 
از رکود کلید خورد، جبران کنند. در حالی که خرید کالا با کارت اعتباری با 
استقبال چندانی در ایران رو به رو نشده است، قرار است علاوه بر افزایش سقف 
خرید، افزایش اعتبار و همچنین برداشــتن شرط سقف حقوق برای دریافت 

کارت اعتباری، چهار گروه جدید نیز به مشمولان این طرح اضافه شوند.
طرح خرید از طریق کارت اعتباری در نیمه دوم سال گذشته و به دنبال 
رونمایی از بســته ضد رکود دولت کلید خورد. مســئولان اقتصادی در نظر 
داشتند با حمایت از برخی بخش های اقتصادی رونق را به اقتصاد برگردانند. 
عمده فعالیتی که در این زمینه انجام شــد ارائه وام هایی بود که شــهروندان 
با دریافت آن قادر به خرید خانه یا خودرو می شــوند. وام 25 میلیون تومانی 
خودرو شــاید تنها موردی بود که با اســتقبال چشمگیر مواجه شد، چرا که 
طرحی که قرار بود شش ماه ادامه داشته باشد بعد از گذشت شش روز و به 

دلیل پر شدن ظرفیت متوقف شد.
 ســال گذشته خودرو سازان موفق شدند در عرض شش روز 110 هزار 
خودروی خود را از طریق طرح وام 25 میلیونی به فروش برسانند. در زمینه 
مسکن افزایش میزان وام ها مد نظر قرار گرفت که چندان با استقبال رو به رو 
نشده است. حمایت از کارخانه ها به ویژه کارخانه های لوازم خانگی با اجرای 
طرح اعطای کارت اعتباری کالا مورد توجه قرار گرفت. این طرح نیز چندان 
با اســتقبال مواجه نشد. دلایل این عدم استقبال را از طرفی باید در محدود 
بودن گروه هایی که می توانند کارت اعتباری دریافت کنند جست و جو کرد و 
از طرف دیگر، برخی کارشناســان مواردی نظیر محدود بودن کالاهای قابل 
خریــداری، زمان کوتاه اعتبار و مبلغ کم کارت را در عدم اســتقبال از این 
طرح دخیل می دانند. به هر حال اکنون به نظر می رسد قرار است این کارت 
جذاب تر شود، تا شاید شهروندان از آن استفاده کرده و تا حدی رونق به بازار 
لوازم خانگی برگردد. رکود در ســال های اخیر ضربه های جبران ناپذیری به 
صنایع زده و برخی از کارخانه داران هشــدار می دهند در صورت ادامه رکود 

ورشکست خواهند شد.
3  سال از دولت یازدهم گذشت

30 درصد باقی مانده مسکن مهر تمام نشد!
جوان

روزنامه جوان از عدم تکمیل مسکن مهر انتقاد کرده است:  در حالي که 
به دلیل تأخیر در تحویل پروژه هاي مســکن مهر خســارت قابل ملاحظه اي 
به میلیون ها متقاضي مســکن مهر وارد آمده اســت، مسئولان وزارت راه و 
شهرســازي، بانک مرکزي و بانک مسکن بي تفاوت به مشکلات مردم بر سر 

سود تسهیلات مسکن مهر در حال چانه زني با یکدیگر هستند.
به گزارش »جوان«، پروژه مسکن مهر از سال 86 و 87 کلید خورد و قرار 
بود این طرح تا پیش از پایان دولت دهم به اتمام رســد اما از آنجا که طرح 
بسیار گسترده شده بود دولت دهم مسکن مهر را با پیشرفت حدود 70 درصد 
پروژه تحویل دولت یازدهم داد و حسن روحاني نیز در مبارزات انتخاباتي خود 

متعهد شده بود که طرح مسکن مهر را به اتمام برساند.
عباس آخوندي وزیر پیشنهادي حسن روحاني براي وزارت راه و شهرسازي 
وقتي براي اخذ رأي در مجلس حاضر شــد متعهد شد که مسکن مهر را به 
پایان رســاند و در این میان مقام معظم رهبري نیز با توجه به همه حملاتي 
که دولت دهمي ها به پروژه مسکن مهر داشتند، به دولت یازدهم تکلیف کرد 
که مسکن مهر را براي حل مشکلات متقاضیان هر چه زودتر به اتمام رساند.
اگر چه در کلام گفته مي شود که پروژه مسکن مهر در حال عملیاتي شدن 
است اما با گذشت سه سال از دولت حسن روحاني دولت نتوانسته پروژه اي 
که 70 درصد پیشرفت داشت را به اتمام برساند و در این بین مردمي که در 
طرح مسکن مهر ثبت نام کرده بودند این روزها در اثر به پایان نرسیدن طرح 

با مشکلات عدیده اي روبه رو شده اند.

اقتصاددرآینهرسانهها

با  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
اشــاره به تلاش بانک مرکزی 
برای تک نرخی کردن ارز گفت: 
زودی  به  هم  بانکی  نرخ سود 

تک رقمی می شود.
به گزارش خانه ملت، ولی الله 
سیف با اشاره به برنامه های بانک 
مرکزی در سال جاری گفت: تک 
نرخی کــردن ارز از  اولویت های 
بانک مرکزی در سال جاری است 
که تا پایان امسال این مهم محقق 

خواهد شد.
رئیس کل بانــک مرکزی در 

پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه 
غیرمتعارف  حقــوق  بــا  مدیری 
جایگزیــن مدیــری بــا دریافتی 
غیرمتعارف شــده اســت، افزود: 
این اعتقــاد را ندارم، بنده هم این 
موضوع را از آقای ســراج شنیدم 
ولی اطلاعاتی در این زمینه ندارم.

سیف در پاسخ به سوالی درباره 
کاهش نرخ ســود بانکــی باز هم 
ادامه خواهد داشت؟ تصریح کرد: 
خوشــبختانه می دانیــد که بانک 
درباره  ویژه ای  حساسیت  مرکزی 
نرخ سود بانکی داشته  تاکنون روند 

خوبی در این زمینه طی کرده است 
اما هدف نهایی ما کاهش نرخ سود 

بانکی تا مرز نرخ تورم است.
وی ادامه داد: کاهش نرخ سود 

بانکی تا حد فعلی رها نخواهد شد 
و هــدف بانک مرکــزی کاهش و 
رساندن این نرخ به مرز یک رقمی 

و همسو با نرخ تورم است.
ســیف با تاکید بر اینکه نرخ 
سود سپرده های بانکی و همچنین 
نرخ سود تسهیلات هر دو کاهش 
خواهنــد یافت، تصریــح کرد: در 
حال حاضر نرخ سود سپرده  ها 15 
درصد و تسهیلات 18 درصد است؛ 
در حالی که گزارش می شود برخی 
بانک هــا از این نرخ ها تخلف یکی 
دو درصــدی دارند که البته بانک 

مرکزی در این رابطه سکوت نکرده 
اســت و با بررسی های خود پیگیر 
موضوع تا حصول نتیجه خواهد بود.
رئیــس کل بانــک مرکزی از 
تــلاش بانک مرکزی برای هدایت 
نرخ سود بانکی به دامنه قابل قبول 
خبــر داد و گفت: بانک مرکزی با 
پیگیــری خــود از راه نظــارت و 
همچنین ایجــاد زمینه تعادل در 
بازار با وجود خود به بازار بین بانکی 
زمینه هــای لازم برای هدایت نرخ 
سود بانکی به دامنه قابل قبول را 

اعمال می کند.

رئیس کل بانک مرکزی:

نرخسودبانکیبهزودیتکرقمیمیشود

به تازگی تلاش هایی صورت گرفته است تا زمینه حضور اتاق بازرگانی 
در صحن علنی مجلس فراهم شود. 

این در حالی اســت که این اتاق ســخنگو و نماینده همه بخش خصوصی و 
تولیدی کشور محسوب نمی گردد، از سوی دیگر جریان هایی در اتاق حضور دارند 
که تمامی تلاش خود را در راســتای افزایش واردات در دوران برجام و پسابرجام 
بکار برده و بستر را برای ورشکستگی صنایع کشور و بخش تولیدی فراهم کردند 

و بر رکود دامن زدند.
رئیس مجلس هفته گذشــته در صحن علنی مجلس پس از دعوت از رئیس 
اتاق بازرگانی ایران و سخنرانی وی، از اتاق بازرگانی برای حضور در کمیسیون های 
تخصصــی و صحن علنی دعوت کرد و گفت: »اتاق ایران می تواند در جلســات 
کمیسیون های تخصصی مجلس و کمیسیون تلفیق حضور داشته باشد. در صحن 
علنی مجلس نیز با تغییر آیین نامه امکان حضور نماینده بخش خصوصی فراهم 
خواهد شد تا همانطور که نماینده دولت در صحن مجلس نظرش را بیان می کند، 
نماینده بخش خصوصی هم این امکان را داشته باشد. این فرصت مناسبی برای 
تعامل با بخش خصوصی است.«اتاق بازرگانی هم اکنون در 96 شورا و کمیسیون 
حاکمیتی از جمله شورای پول و اعتبار و شورای اقتصاد عضو است و این عضویت 
به خاطر ساختار و افراد آن موجب شده تا این اتاق عملا نماینده بخش بازرگانی 

در این شوراها باشد نه بخش تولیدی کشور.
از آنجا که عضویت تجار و بازرگانان در این اتاق الزامی است و تولیدکنندگان 
داوطلبانه در این اتاق عضویت دارند، در تمامی ســال های پس از انقلاب، اعضای 
موثر و هیئت رئیس اتاق، واردکنندگان کالا و صادرکنندگان مواد خام بوده اند و 
اتاق هیچ گاه سخنگویی بخش تولیدی کشور را بر عهده نگرفته و مطالبات آنها 

را نیز پیگیری نکرده است.
وضعیت اتاق بازرگانی در حالی به نفع بازرگانان بوده، که بار اصلی تولید ارزش 
افزوده و GDP و ایجاد اشتغال در اقتصاد کشور بر عهده تولیدکنندگان است و 
توســعه پایدار و رونق صادرات با رونق تولید گره خورده است ولی اتاق بازرگانی 
نه تنها واکنش موثری در برابر مشکلات پیش روی صنعت و تولید نداشته است، 
بلکه هر گاه منافع واردکنندگان در خطر بوده، سر تولید را بریده و منافع دلالان 
را دنبال نموده اســت که نمونه آن را می توان در انتقادات شــدید اعضای اتاق به 
کنترل واردات شکر و برنج و گندم از سوی وزارت جهاد کشاورزی مشاهده کرد.
با این حال مجلس شورای اسلامی به جای آنکه به دنبال بازبینی در قوانین 
فســیل شــده ای که کمر تولید را شکسته است، باشــد و حمایت از تولید ملی 
بعنوان موتور محرک اقتصاد مقاومتی را ســر لوحه تصمیمات خویش قرار دهد؛ 
از اتاق بازرگانی به عنوان مشاور خود برای حضور در صحن علنی و نظر دادن در 

کمیسیون های تخصصی دعوت کرده است.
نفوذ اتاق بازرگانی که به جد می توان آن را »اتاق واردات« نامید در نهادهای 
تصمیم گیر به حدی است که رئیس سابق اتاق بعنوان مسئول دفتر رئیس جمهور 
تعیین می شود که این اقدام جز تامین منافع واردکنندگان در ازای حمایت های 
انتخاباتی نتیجه دیگری نخواهد داشت و عملا آنچه پس از سه سال فعالیت این 

دولت مشاهده می شود این است که دولت تبدیل به اتاق بازرگانان شده است.
حال به نظر می رسد اتاق واردات به تاثیر گذاری خود در دولت نیز اکتفا نکرده 
و بدنبال تامین منافع دراز مدت دلالان و واردکنندگان با تاثیرگذاری در تصویب 
قوانین مد نظر خود است تا همچنان راه ها برای حمایت از تولید ملی بسته باشد.

لابیاتاقوارداتسنگینترمیشود

طبق اعلام قبلی ســتاد 
مبارزه بــا قاچاق کالا و ارز، 
رجیســتری  اجرای  موعد 
از  گوشی موبایل فرارسید و 
اول مرداد )دیروز( گوشی های 
آنها   IMEI کــه  جدیدی 
صنعت  وزارت  ســامانه  در 
ثبت نشــده باشــد قاچاق 
تلقی می شــود و در شبکه 
قابل  موبایل  اپراتورهــای 

استفاده نخواهد بود.
از چندی  به گزارش فارس، 
پیش ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز اعلام کرده که پایلوت طرح 
رجیستری گوشی موبایل با هدف 

مبــارزه با قاچــاق از امروز آغاز 
می شود و بر خواسته خود تاکید 

کرده است.
طبق اعــلام این ســتاد، از 
گوشــی های  مردادماه  اول  روز 
جدیــدی که IMEI )شــماره 
ســریال( ثبت شــده ندارند، در 
شبکه اپراتورها فعال نمی شوند. 
از  IMEI گوشی هایی که قبل 
این تاریخ به هر شکلی وارد کشور 
 IMEI شده اند ثبت شده و ثبت
گوشی هایی که از این به بعد وارد 
کشور می شوند به دلیل مبارزه با 
قاچاق جدی گرفته خواهد شد.

وزارت ارتباطــات نیز اجرای 

دوباره طرح رجیستری را تایید 
کرده است.

ز  ا متشــکل  ی  کمیتــه ا
نمایندگان ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز، وزارت صنعت، معدن و 

تجارت، رگولاتوری و اپراتورهای 
تلفن همراه برای بررســی روش 
اجرای مجدد رجیستری موبایل 
تشکیل شــده که در نهایت دو 

طرح ارائه شده است.

طبق سناریویی اول سیم کارت 
قطع  قاچاق  گوشــی های  روی 
خواهد شــد که این طرح مورد 
موافقت قرار نگرفته و طبق اعلام 
سازمان تنظیم مقررات ارتباطات 
فعلا ســناریوی دومی برای اجرا 

انتخاب شده است.
طبق سناریویی که از دیروز 
 IMEI ،پایلــوت آن اجرا شــد
گوشی های وارداتی در سامانه ای 
در وزارت صنعت ثبت و توسط 
سازمان تنظیم مقررات ارتباطات 
و اپراتورهای موبایل بررســی و 

تطبیق داده می شود.
قرار اســت این طرح از اول 

مرداد ماه تا شهریورماه اجرا شود 
و پس از طــی یک دوره اجرای 
آزمایشی یک ماهه و شناسایی 
نقاط قــوت و ضعف، احتمالا از 
اول مهرماه یا آبان ماه به صورت 

کامل اجرایی شود.
ســتاد مبارزه با قاچاق کالا 
واکنــش  در  همچنیــن  ارز  و 
بــه شــائبه های افزایش قیمت 
گوشــی موبایل پــس از اجرای 
رجیســتری، اطمینان داده که 
را  جدیدی  هزینه  رجیســتری 
یا  فروشــنده  مصرف کننده،  به 
توزیع کننده کالا تحمیل نخواهد 

کرد.

ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز:

گوشیهایجدیدقاچاقغیرقابلاستفادهمیشوند

یک عضو اتاق بازرگانی اظهار داشت: هزینه های زیادی برای 
رفت و آمد هیئت های تجاری صرف شــد اما تا این لحظه کسی 

درباره نتیجه این رفت و آمدها پاسخگو نبوده است.
ســید حســین معروف، در گفتگو با نسیم آنلاین بیان داشت: بعد از 
گذشت یک سال از عمر اتاق و سه سال از عمر دولت هر دو به این نتیجه 
رسیده اند که بحث عوامل داخلی دخیل در رکود فعلی بسیار بزرگ تر از 

عوامل خارجی است.
معــروف تاکید کرد: به نظر بنده هیچ چیزی در این رفت و آمدهای 

تجاری عائد اتاق نشده است اما بهتر است هر چه زودتر اتاق این موضوع 
را شــفاف کند که در نتیجه این رفت و آمدها چه چیزی نصیب بخش 

خصوصی و اقتصاد کشور شده است.
عضو اتاق بازرگانی تصریح کرد: در این موضوع نباید به تفاهم نامه اکتفا 
کرد بلکه باید روشن شود که در چه زمینه ای و در چه حوزه ای این تفاهم 

نامه به عمل و قرارداد منتهی شده است.
وی افزود: ما از قبل در این رابطه هشدار دادیم، اما از آن جا که مجموعه 
اتاق در خط و ربط دولت افتاده و محل اجرای منویات دولت شــده بود، 

هیچ یک از این فریادها اثری نداشت. دائماً هیئت های تجاری رفت و آمد 
می کردند و هزینه های زیادی صرف می شد اما در واقع تا این لحظه کسی 

پاسخگو نبوده است که نتیجه این رفت و آمدها چه شد.
این عضو اتاق بیان داشت: خبردار شدیم که اتاق در برگزاری هیئت های 
بعدی و تأمین نفرات دچار مشکل شده، زیرا این رفت و آمدها برای افراد 
هزینه دارد و حالا ناگهان متوجه شدند که  بطور مثال 100 میلیونی که 
خرج سفر کرده اند تنها خرج یک سفر سیاحتی شده است در صورتی که 
چنانچه بدون هیئت می رفتند شاید نتیجه بهتری هم نصیبشان می شد!

در شرایطی که بسیاری از 
آحاد ملت با مشکلات متعدد 
اقتصادی و معیشــتی روبرو 
هستند، اسناد انتشار یافته از 
ولخرجی های یک مدیر دولت 
تدبیر و امید نشان می دهد وی 
فقط برای 2شب اقامت خود در 
هتل 27میلیون تومان هزینه از 
جیب ملت پرداخت کرده است!

بــه گــزارش تســنیم، اخیرا 
ســازمان اطلاعــات ســپاه علی 

رستگار سرخه ای مدیر چند هفته 
پیش بانک ملت که گفته می شود 
ارتباطــات نزدیکــی با حســین 
فریدون بــرادر رئیس جمهور دارد 
را به دســتور مرجع قضایی و به 
اتهــام فعالیت گســترده در یک 
باند ســازمان یافته فســاد بانکی 

بازداشت کرد. 
اسناد  برخی  گزارش  بنابراین 
جدید ، نشان می دهد علی رستگار 
خارج  مسافرت های  در  سرخه ای 

از کشــور و برخی مأموریت های 
بانکی به صورت اشرافی و با سوء 
استفاده از بیت المال در هتل های 
گران قیمت و لوکس اقامت داشته 
و از جیب ملت هزینه های گزافی 

پرداخته است.
بر اســاس این اســناد هزینه 
بیش از 944 میلیون ریالی رستگار 
سرخه ای برای اقامت در هتل های 
مجلل و خریدهای میلیونی، اقامت 
در اتاق 500 متری  در هتل مجلل 

Presidential Suite )هر شب 
5 هزار دلار( اجاره خودرو لیموزین 
و بادیگارد شخصی از جیب مردم و 
بیت المال تنها گوشه ای از زندگی 

اشرافی این مدیر دولتی است.
فاکتور  یــک  همچنین طبق 
که ریز حســاب اقامت رســتگار 
سرخه ای و ناصر شاهین فر معاون 
وی در تاریخ دوم تا چهارم سپتامبر 
2015)یازدهم تا سیزدهم شهریور 
1394( در هتــل پنــج ســتاره

 GRand Hyatt دوبی است وی 
فقط برای برخی وعده های غذایی 
خود نزدیک به 600 هزار تومان! 

هزینه کرده است.
طبق یک سند دیگراقامت آقای 
رستگار سرخه ای در هتل پالاس 
دوبی از تاریخ 12 اکتبر 2015 تا 
فردای همــان روز 18079 درهم 
هزینه داشته  اســت؛ این رقم با 
احتســاب درهــم 9700 ریالی، 
مبلغی معادل 175 میلیون و 536 

هزار و 630 ریال می شود!
پیــش از ایــن نیز رســانه ها 
با انتشــار اســنادی دریافتی های 
رستگار سرخه ای از دو شرکت در 
خارج کشــور طی سال گذشته را  
منتشر کردند. بر اساس این اسناد، 
وی 125 هزار دلار)437500000 
تومان( و 200 هزار پوند دریافت 
کرده بود که مجموعاً به پول ایران 
بالغ بر یک  میلیارد و 400 میلیون 

تومان می شد.

27میلیونتومانبرای2شباقامتدرهتل!
یکوعدهغذا600هزارتومان!

بعد از فاجعه حقوق های نجومی دولت در کنار مصیبت عظما 
خواندن اعطــای یارانه نقدی به ملت، این بــار با طرح افزایش 
صددرصدی مناطق آزاد توسط دولت تدبیر و امید مواجه هستیم 
که این تصمیم به شدت درآمدهای عمومی را کاهش داده و علاوه 
بر سوق دادن جامعه به مصرف گرایی، صنعت و تولید در کشور را 

با بحران مواجه می سازد. 
به گزارش مشــرق مناطق آزاد که از ســال 69 به صورت رسمی در 
کشــور ما اعلام موجودیت کردند، اکنون بعد از 25 سال خبری از جذب 
سرمایه گذاری خارجی و صادرات در آنها نیست  و هیچ آثار مثبتی از رونق 

اقتصادی مبتنی بر توسعه پایدار و اشتغالزایی مولد مشاهده نمی گردد. 
در مقابــل، این مناطق به عنوان حیات خلوت و مفر مناســبی برای 
تخلفات ایجاد شــده نموده که به صورت خلاصه می توان از قاچاق کالا 
و ارز، واردات کالاهــای مصرفی لوکس مخصوصا خودرو و همچنین فرار 

مالیاتی یاد کرد.
با یک حســاب سرانگشتی، ســالانه 3 میلیارد دلار واردات از طریق 
مناطق آزاد به ســرزمین اصلی صورت می پذیرد که تقریبا 15 درصد آن 

معادل 450 میلیون دلار از درآمد دولت سهم سازمان منطقه می باشد و 
وارد خزانه نمی شود. سازمان مناطق برای ایجاد جذابیت بخشی از این 15 

درصد را تخفیف می دهند و عملا واردات را تسهیل می نمایند. 
محل خرج دقیق این منابع هم غیرشــفاف بــوده که بعضا منجر به 
حقوق های نجومی و پاداش هیئت مدیره شــده و متاسفانه در دوره های 
مختلف، تخلفات متعددی در این حوزه شناسایی گردیده که بعضا موجب 

بازداشت و برکناري مسئولین مناطق شده است. 
از طرف دیگر با توجه به اینکه اصولا آمار دقیقی از قاچاق کالا وجود 
ندارد، لکن میزان قاچاق کل کشور حدود 20 میلیارد دلار برآورد شده و 
قاچاق از طریق  مناطق آزاد و ویژه اقتصادی بیش از 2 میلیارد دلار تخمین 
زده می شود که عدم النفع دولت از این طریق رقم بالایی برآورد می گردد.
طبق ادعای مســئولین سالانه حدود 300 میلیون دلار حجم کالای 
همراه مســافر از طریق مناطق آزاد می باشد که از این طریق نیز حداقل 

90 میلیون دلار از حقوق بیت المال تضییع می گردد.
همچنین حجم کالای مصرفی در داخل مناطق آزاد حدود 2 میلیارد 
دلار اعلام گردیده که معافیت حقوق ورودی آن نیز حدود 300 میلیون 

دلار برآورد می گردد. بنابراین با یک حساب سرانگشتی، سالانه حدود یک 
میلیارد دلار از حقوق و درآمد عمومی ملت به وسیله این معافیت تضییع 
می گردد که در صورت محاســبه معافیت مالیاتی چند ده هزار شرکت، 
واحد تجاری، خدماتی و واســطه ای در مناطق آزاد، این رقم به یک رقم 

نجومی تبدیل خواهد شد. 
با محاســبه معافیت های مرتبط با 22 منطقه ویژه دیگر قطعا عددی 
غیرقابل تصور به دست خواهد آمد که با این رقم، هزاران طرح اشتغالی 

و تولیدی در کشور می توان به راه انداخت ....
حال با اضافه شــدن 7 منطقه آزاد و 12 منطقه ویژه دیگر این رقم 
نجومی، نجومی تر و خزانه خالی دولت! خالی تر خواهد شد...  مهمتر آنکه 
عواقب این تصمیم نادرست تا سالها بعد گریبان نظام را خواهد گرفت و 

اصلاح آن مدتها برای نظام هزینه مالی و زمانی تحمیل می کند.
اما سوال اصلی آنجاست که این لایحه دولت در کجای اقتصاد مقاومتی 
قــرار دارد؟ علیرغم تصویب یک فوریت این طرح با 18 رای بیشــتر در 
صحن علنی، امید است نمایندگان دلسوز در کمیسیون اقتصادی و دیگر 

بخش های مجلس محترم از وقوع این فاجعه جلوگیری نمایند.

نرخ دیتای ثابت و سیار اینترنت از روز گذشته برحسب دستور  دولت 
برای مردم و شرکت های اینترنتی باید کاهش پیدا می کرد.

به گزارش تسنیم، بر اساس مصوبه و ابلاغیه کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات 
از دیروز کلیه ارائه دهندگان خدمات اینترنت ملزم به کاهش تعرفه های خود شدند.
نکته ای که در این میان وجود دارد بر اساس اظهارات معاون وزیر ارتباطات و 
طبق تبصره مندرج در مصوبه 237 کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات، تا روزی 
که اپراتورهای ارتباطی بدهی شــان را با شرکت زیرساخت تعیین تکلیف نکنند 
قادر به استفاده از نرخ های کاهش یافته پهنای باند و انتقال زیرساخت نخواهند 

بود و ابتدا باید حق دولت را بپردازند.
از آن جهــت که محمد جواد آذری جهرمی - مدیر عامل شــرکت ارتباطات 
زیرســاخت و معاون وزیر ارتباطات - پیش از این گفته بود که شرکت مخابرات 
ایــران از 430 میلیارد تومان بدهی اش به زیرســاخت 130 میلیارد تومان آن را 
تسویه کرده و در حال حاضر 300 میلیارد تومان بدهی تعیین تکلیف نشده دارد، 

احتمال مقاومت مخابرات در برابر کاهش تعرفه اینترنت داده شد.
اما داوود زارعیان - سخنگوی شرکت مخابرات ایران -  درباره احتمال مقاومت 
این شرکت در برابر کاهش تعرفه  اینترنت پرسرعت )ADSL( برای مردم گفت: 
موضوع بدهی های تعیین تکلیف  نشــده ما به شرکت ارتباطات زیرساخت، هیج 
ارتباطی به مشــترکان نهایی ندارد و از امروز )روز گذشــته( تعرفه های اینترنت 

پرسرعت را برای مشترکان مخابرات کاهش می دهیم.
وی عنوان کرد: در تعامل خوبی با شــرکت ارتباطات زیرســاخت هستیم و 
همانطور که مدیرعامل آن شرکت هم عنوان کرده اند، بخشی از بدهی های خود 
را تسویه کرده ایم.زارعیان با تاکید بر اینکه مصوبه کاهش تعرفه اینترنت برای مردم 
عملیاتی می کنیم و این دو موضوع را به یکدیگر ارتباط نمی دهیم، خاطرنشــان 
کرد: منکر بدهی های خود به شرکت زیرساخت نیستیم اما برای مشخص شدن 
رقم بدهی، طرفین باید بنشینند و مذاکره کنند تا اختلاف نظرها حل و فصل شود.
سخنگوی مخابرات ایران همچنین گفت: قطعا تمام بدهی هایی که از آن یاد 
می شــود مربوط به پهنای باند نیســت و دیگر خدمات و سرویس ها را هم شامل 
می شود؛ لذا شاید بهتر باشد که بدهی این بخش ها از یکدیگر تفکیک شود تا به 
راحتی بتوان به اجماع نظر رسید. وی بار دیگر با تاکید بر اینکه مخابرات از تعدیل 
نرخ اینترنت برای مشترکان نهایی حمایت می کند، ابراز کرد: اقدام برای تعدیل و 
منطقی کردن تعرفه اینترنت گام ارزنده ای در افزایش دسترسی مردم به آن است.

گفتنی است بر اساس مصوبه اخیر کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات درباره 
کاهش نرخ دیتای ثابت و سیار، در بخش خدمات اینترنت ثابت از طریق فناوری  
ADSL بــا مصــرف بیش از 2 گیگابایت به صورت ماهانــه، حداقل 16 درصد 
کاهش تعرفه شامل حال مشترکان خواهد شد که این کاهش بر اساس اظهارات 
عمیدیان - رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی - می تواند در بعضی 

موارد به 30 درصد هم برسد.

طبق مصوبه قانونی
اینترنتمخابرات

ازدیروزبایدارزانمیشد!

بانک مرکزی به موضع اخیر 
وزارت راه و شهرسازی درباره 
مخالفت این بانک برای اعطای 
تسهیلات با سود 4 درصد به 
84 هزار واحد مســکن مهر 
اعلام  و  داد  نشــان  واکنش 
کرد که به تمام تعهداتش در 
این رابطــه عمل کرده و این 
به  بیهوده  اتهام  از  وزارتخانه 

نظام بانکی خودداری کند.
به گزارش ایســنا، ماجراهای 
پرحاشیه مســکن مهر با وجود 
گذشت چند سال از آغاز این طرح 
هنوز ادامه داشته و تامین مالی آن 
همچنان از اهــم اختلافات بین 
وزارت راه و شهرســازی و شبکه 
بانکی محسوب می شود. طرحی 
که دولت وعده داده تا پایان امسال 

آن را تکمیل خواهد کرد.

این در حالی اســت که اخیرا 
قائم مقام وزارت راه و شهرسازی 
از اختلاف نظر با بانک ها در مورد 
افزایش میزان وام مســکن مهر 
از 25 بــه 30 میلیون و پرداخت 
مابه التفــاوت پنــج میلیونی آن 
سخن گفته اســت. مهرآبادی با 
این توضیح که در ســال 1393 
هــدف بر این بود تــا 700 هزار 
واحد فروش اقساطی شود عنوان 
کــرده که بانک مرکزی می گوید 
واحدهایی که تســهیلات آنها از 
25 به 30 میلیون تومان افزایش 
یافته پروژه های جدید است. اما 
ما تاکیــد داریم که اینها مربوط 
به دولت قبل است و باید به آنها 
تسهیلات داده شود. موضوع را در 
دفتر آقای جهانگیری - معاون اول 
کردیم  مطرح   - رئیس جمهوری 

که ایشــان گفتند باید پرداخت 
شــود بعد بانک گفت ما با سود 
چهار درصد نمی دهیم قرار شــد 
ســود 14 درصد بدهند و هفت 
درصد هم دولت یارانه بدهد، لذا 
ما از بانک مرکــزی می خواهیم 
در بانک مرکــزی در این زمینه 

کمک کند.
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی 
همچنیــن گفته بود که 84 هزار 
واحد نیازمند تسهیلات است که 
55 هــزار واحد آن قبلا به بانک 
معرفی شده است، در حال حاضر 
نیز بانک مســکن آماده اجازه از 

بانک مرکزی است.
اما این اظهــارات قائم  مقام 
وزیر راه و شهرســازی با واکنش 
بانک مرکزی همراه شــد و مدیر 
اداره اعتبــارات این بانک در این 

باره توضیحاتی ارائه کرد.
قربانــی در خصــوص اینکه 
با  بانــک مرکزی  عنوان شــده 
اعطای تســهیلات 4 درصدی به 
84هزار واحد مسکن مهر مخالف 
اســت، گفت: این تعداد در قالب 
طرح های مســکن مهر نبوده و 
خارج از چارچــوب تامین مالی 
صــورت گرفته از ســوی بانک 
مرکزی بابت طرح های مســکن 
مهر و ســقف کلی طرح مصوب 

شورای پول و اعتبار است.
وی افزود: شورای پول و اعتبار 
در شهریور 1394 مقرر کرد صرفا 
طرح های فعلی تعهد شده برای 
این طرح از سوی بانک های عامل 
به  ویژه بانک مسکن تکمیل و از 
پذیرش طرح های جدید مسکن 
مهر که تاکنــون قراردادهای آن 

بین بانک عامل و متقاضی منعقد 
نشده است، خودداری شود.

قربانی ادامه داد: بانک مرکزی 
به تمام تعهدات خود در تکمیل 
و اتمام مسکن مهر عمل کرده و 
نهایت مساعدت را به وزارت راه و 
شهرسازی به عمل آورده است. از 
این رو، سخنان اخیر مقام وزارت 
راه درباره مخالفت بانک مرکزی 
فاقد توجیه منطقی و مایه تعجب 

است.
قربانی، با بیان اینکه شورای 
پول و اعتبار در شــهریور ســال 
قبل با هدف مســاعدت هر چه 
بیشــتر نظام بانکی با متقاضیان 
طــرح مســکن مهــر و تکمیل 
واحدهای نیمــه تمام این طرح، 
سقف فردی تســهیلات مسکن 
مهر را از 25میلیون به 30 میلیون 

تومان افزایــش داد، عنوان کرد: 
همچنین این شــورا با امهال 10 
ساله خطوط اعتباری اعطایی به 
بانک مســکن بابت طرح مسکن 
مهر برای استفاده از وصولی های 
طرح برای تکمیل واحدهای نیمه 

تمام موافقت کرد.
بانک مرکزی  اعتبارات  مدیر 
یادآور شد: مسئولان وزارت راه و 
شهرسازی در مسیر ایفای کامل 
تعهدات خود برای تکمیل و اتمام 
پروژه های مسکن مهر که تاکنون 
از پشــتیبانی کامل نظام بانکی 
و بانک مرکزی برخــوردار بوده 
است، با تامل و تدبیر بیشتر و در 
چارچوب سیاست های مدیریتی و 
کارشناسی گام بردارند و از اتهام 
زدن بیهوده بــه بانک مرکزی و 

نظام بانکی پرهیز کنند.

معاون برنامه ریزی و امــور اقتصادی وزیر نیرو گفت: برنامه ای برای 
تنظیم مصرف با سهمیه بندی نداریم، اما مردم برای عبور از موج گرما در 

کاهش مصرف برق همراهی کنند.
علیرضا دایمی ظهردیروز در گفتگویی با تشــریح وضعیت مصرف آب و برق 
کشور گفت: در شرایط کنونی در دوره 15 روزه اوج گرمای هوا هستیم و به همین 
دلیلی در مصرف آب و برق از مردم خواسته ایم تا همکاری لازم را داشته باشند و 
در ساعت های اوج مصرف به ویژه در ساعت 14 تا 16/30 همکاری داشته باشند.
وی ادامه داد: هم اکنون واحدهای نیروگاهی و شبکه های انتقال و توزیع برق 
کشــور با تمام ظرفیت در دست بهره برداری هستند و بار شبکه در زمان حاضر 
تنظیم است، اما در روزهای اخیر مصرف برق به رکوردی رسید که تاکنون وجود 
نداشته و به مرز 52 هزار و 700 مگاوات رسید.دایمی تصریح کرد: با اینکه وزارت 
نیرو برنامه ای برای تنظیم مصرف با سهمیه بندی ندارد، ولی از مردم می خواهیم 

تا با کمک خود ما را در عبور از این گرما کمک کنند.
وی با بیان اینکه هم اکنون بخش برق آبی با ظرفیت 9 هزارمگاوات و واحدهای 
حرارتی با 43 هزار مگاوات با حداکثر ظرفیت در مدار تولید هستند، گفت: تمام 
واحدهای تعمیراتی هم آماده هستند که اگر افزایش بار مصرف در مناطقی باعث 

مشکلی شوند، این مشکل در اسرع وقت برطرف شود.
دایمی با اشــاره به اینکه در بخش برق براساس برنامه ریزی انجام شده برای 
تناســب تولید و تقاضای برق نسبت به سال گذشــته 2 هزارمگاوات بر ظرفیت 
کشــور افزوده شده اســت، ادامه داد: در شرایط کنونی به دلیل افزایش تقاضای 
بخش صنعت و شهری و از طرفی گرمای بیش از حد در کشور مصرف به شدت 

افزایش یافته است که این وضعیت نیازمند کنترل مصرف از طرف مردم است.
وی در باره وضعیت مصرف آب در روزهای اخیر گفت: در بخش آب در حدود 
301 شــهر وضعیت تولید و مصرف بسیار نزدیک است و بنابراین باید مصرف را 
کنترل کنیم.دایمی ادامه داد: هم اکنون مصرف آب شرب در کشور به شدت بالا 
رفته است، در سال گذشته کمبود آب شرب 50 مترمکعب در ثانیه مصرف بود، 

اما امسال حدود 22 مترمکعب کمبود داریم.
معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی وزیر نیرو در خصوص نحوه تامین آب شرب 
مردم گفت: 44 درصد آب مورد نیاز در کشــور از آب های سطحی، 56 درصد از 
آب های زیرزمینی تامین می شود و 118 تصفیه خانه در سراسر کشور آب شرب 

موردنیاز مردم را تامین می کنند.

معاون وزیر نیرو:
مردمبرایکاهشمصرفبرقهمراهیکنند

رئیس کل بیمه مرکزی از بررســی وضعیت حقوق های کارکنان این 
بیمه خبر داد.

عبدالناصر همتی با اشــاره به پرداخت های نامتعارف در بیمه مرکزی گفت: 
مبالغی که خارج از عرف حقوقی در بیمه مرکزی پرداخت شده بود، عودت داده 
شــد و همچنین در مورد وام های کلان تقریبا 50 درصد آن به حســاب خزانه 
بازگردانده شد و از بقیه نیز چک دو ماهه برای بازگشت اموال دریافت شده است.
رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه در پی اتفاقات رخ داده در بیمه مرکزی 
معاون منابع انســانی این شرکت تغییر یافت، افزود: بیمه مرکزی سازمانی فنی 
است، لذا برای تصمیم گیری در عزل و نصب ها باید مسائل فنی را در نظر گرفت.
همتی با بیان اینکه وضعیت پرداخت های کارکنان بیمه مرکزی در حال بررسی 
است، ادامه داد: مماشاتی در برخورد با متخلفان صورت نگرفته است و حقوق های 
کارکنان شرکت بیمه در حال بررسی است که در صورت محرز شدن هر نوع تخلفی 
با آنها برخورد می شــود. وی اظهار کرد: بخشی از پرداخت های حقوقی نامتعارف 
ناشی از عدم اطلاع و بخشی نیز تخلف بوده است؛ بنابراین تنبیه متناسب با جرم 

و در زمان مقرر انجام می شود.
رئیس کل بیمه مرکزی، تصریــح کرد: 70 درصد از حقوق های غیرمتعارف 
بیمه مرکزی به خزانه برگردانده شده و مابقی در مرداد ماه عودت داده می شود.

همتی:
وضعیتحقوقهایکارکنانبیمهمرکزی

درحالبررسیاست

صاحبان اصلی انقلاب باید بدانند

بانک مرکزی:

وزارتراهاتهامبیهودهبهنظامبانکینزند

با معافیت از عوارض

سالانهیکمیلیارددلارازدرآمدکشوردرمناطقآزادازدستمیرود

عضو اتاق بازرگانی:

رفتوآمدهیئتهایتجاریفایدهایبرایبخشخصوصینداشت


